
 تجربه شکست و پيروزي در المپيک را دارم
پرافتخارترين كشتي گير ايران معتقد است 
تجربه خوبي از حضور در المپيك دارد كه 
مي تواند او را دوباره به مدال برساند. حميد 
سوريان، كاپيتان تيم كش��تي فرنگي در 
حاش��يه اردوي تيم ملي گفت: »المپيك 
امسال با دوره قبل كاملًا متفاوت است اما 
من هم تجربه شکس��ت و پيروزي در اين آوردگاه بزرگ را دارم و با 
بينش و نگرشي متفاوتي به المپيك ريو خواهم رفت. من هم با توجه 
به حضور در تورنمنت هاي مختلف براي كس��ب سهميه، مبارزات 
سنگيني را داشتم كه هم من و هم تمامي ورزشکاران كاروان ايران با 
نتيجه خوبي در المپيك همراه شويم. شناخت نسبي از رقبا دارم البته 
با توجه به ادغام وزن ۵۵ با ۶۰ كه بيشتر مدعيان را به وزن ۵۹ كيلوگرم 

سوق داد، سطح رقابت ها نسبت به گذشته بالاتر خواهد بود.«

 لباس كاروان ايران
خروجي سيستم مديريتي حاكم بر ورزش

همچنان لباس هاي كاروان ايران در المپيك ريو سوژه كاربران شبکه هاي 
اجتماعي است و هر روز كه مي گذرد انتقادها نسبت به طراحي جنجالي 
اين لباس ها بيشتر مي شود، مسئولان كميته ملي المپيك ترجيح داده اند 
سکوت كنند و در بيانيه اي با پذيرفتن انتقادها از برطرف شدن ايرادها 
خبر مي دهند. با اين حال به نظر مي رس��د نباي��د از رونمايي از چنين 
طرحي كه هجمه هاي زيادي را متوجه طراح��ان آن و متوليان ورزش 

كرده، آن هم در سيستم مديريتي حاكم بر ورزش زياد تعجب كرد.
سيس��تم مديريتي ورزش ايران پر اس��ت از بروز چنين اتفاق هايي كه در 
حوزه هاي مختلف رخ مي دهد و ناكارآمدي اين سيس��تم را بيشتر از قبل 
به رخ مي كشد و نشان مي دهد كه با ادامه چنين مسيري نبايد انتظار كار 
فوق العاده اي را داشت. لباس هاي فرم كاروان ايران در المپيك يکي از مواردي 
است كه به خوبي نمايانگر جريان حاكم بر تصميم گيرندگان ورزش كشور 
را نشان مي دهد و در بخش هاي مختلف ورزش مي توان نمونه كارهاي نه 
سنجيده و بدون برنامه ريزي مانند لباس هاي كاروان ايران را ديد. اين جريان 
بيشتر از آنکه منافع ملي و تلاش براي ارائه بهترين خدمات را به ورزشکاران 
در نظر بگيرد، ورزش را تبديل به ميداني كرده اس��ت كه اولويت هاي آن، 
سياست هاي جناحي و همچنين تسويه حساب هاي شخصي و سياسي است، 
در چنين سيستمي بايد گفت سود و منفعت شخصي جاي سود و منفعت 
ملي را مي گيرد و نتيجه آن مي شود در لباس هاي پرحاشيه كاروان كشورمان 
ديد. اين در حالي است كه يك سيستم درست و منطقي هيچ وقت چنين 
سوژه اي را دست بقيه نمي دهد و اجازه نمي دهد كه يك اتفاق و آبروريزي 
در اين حد شکل بگيرد. اين موضوع به فقدان يك سيستم مديريتي خوب و 
كارآمد برمي گردد، كه جاي خالي چنين مديراني را مي توان در رونمايي از 
لباسي را ديد كه مسئولان آن حتي از طراحي يك لباس شکيل براي كاروان 

كشورمان در المپيك درمانده و عاجز هستند. 
نمونه اقدامات سخيف و البته پرحاشيه اي از اين دست را مي توان در وزارت 
ورزش ديد، وزارتخانه اي كه مديريت ورزش را در مسير سياست هايي كه 
مقابل رشد و توسعه ورزش است، پي مي گيرد و در اين مدت اين سياست 
هزينه هاي زيادي را هم به ورزش اعمال كرده اس��ت. اين س��وءمديريت 
مي خواهد طرح فاجعه وار لباس كاروان المپيکي ها باشد و چه دخيل دادن 
مسائل سياسي در تصميم گيري ها. نمونه بارز اين برخورد را در نوع برخورد 
با المپيکي هاي كشورمان مي توان ديد، طوري كه مسئولان اين وزارتخانه با 
دخيل كردن مسائل سياسي و شخصي در تصميم گيري هايشان، روزهاي 
سختي را براي برخي رشته هاي ورزشي رقم زده بودند. اين در حالي است كه 
وزارت ورزش به عنوان متولي ورزش كشور، وظيفه دارد بدون در نظر گرفتن 
اختلافات، با مسئولان فدراسيون ها از در همکاري وارد شود و امکاناتي كه 
مي خواهند را در اختيارشان دهد. با وجود اين وزارت ورزش بدون توجه 
به اين اصل مهم كه پيش��رفت ورزش را رقم مي زند، در مسيري حركت 
مي كند كه مديران و طراحان لباس كاروان ايران رفته اند و تصميم هاي اين 
وزارتخانه هزينه هايي كه براي ورزش دارد، شايد بيشتر از نفع آن باشد. با 
توجه به اين اولويت ها و برخورد سياسي با قضايا، بديهي بود كه ورزش در 
ماجرا كت و شلوار كاروان ايران كه انتقادات بي شماري را متوجه كميته ملي 
المپيك كرده است، ترجيح داده به جاي اينکه وارد عمل شود و اجازه ندهد 
كه كاروان ايران با چنين لباسي در ريو رژه برود، با نشستن بيرون گود؛ اين 
مسئله را كه حساسيت هاي زيادي را در سطح جامعه به همراه داشته است، 
پاي خود را از اين ماجرا بيرون كشيده تا هجمه ها فقط كميته ملي المپيك را 
در بر بگيرد، اين در حالي است كه گودرزي به عنوان وزير ورزش بايد فعال تر 
وارد مي شد و اجازه نمي داد كه طراحي يك لباس فاجعه وار، ورزشکاران 
كشورمان را تبديل به سوژه اي براي خنده كند. نگاه سياسي وزير و اختلاف 
با رئيس كميته ملي المپيك هم دس��ت كم از طراحي زشت لباس هاي 
كاروان ايران در المپيك ريو ندارد تا ثابت شود در چنين سيستمي نبايد از 
حاشيه هاي مراسمي به خاطر اينکه همه چيزمان بايد به همه چيز بيايد و 
براي عدم تکرار چنين اتفاقي بايد سيستم مديريتي ورزش اصلاح شود و 
مديراني حاكم شوند كه برخلاف ارتباطات و نگاه سياسي و شخصي مبني 

بر ضابطه ها و منافع ملي تصميم گيري كنند.

خطر از بيخ گوش روسيه گذشت

شرط و شروط IOC براي ورزشکاران روس
كميته بين المللي المپيك سرانجام رأي به بقاي روسيه در المپيك 2۰1۶ داد. 
جلسه سرنوشت ساز اعضاي اين كميته برگزار شد و در نهايت مقرر شد كه 
كاروان ورزشي روسيه در ريو حضور داشته باشد؛ البته با شرط و شروط خاص. 
عمل كردن ورزشکاران روس طبق قوانين المپيك و آژانس ضددوپينگ، 
بررسي پيشينه ورزشکاران در تست هاي بين المللي از سوي فدراسيون هاي 
جهاني، استعلام نام ورزشکاران از وادا از سوي فدراسيون هاي جهاني، حذف 
تمامي ورزشکاراني كه پيش از اين سابقه دوپينگ داشته اند، گرفتن رضايت 
فدراسيون هاي جهاني و تأييد دادگاه عالي ورزش براي استفاده از ورزشکاراني 
كه دوره محروميت خود را س��پري كرده اند، حضور ورزشکاراني كه سابقه 
دوپينگ دارند در تس��ت هاي خارج از مس��ابقه و حذف ورزشکاراني كه از 
انجام اين تست ها سرباز بزنند از جمله شروطي است كه IOC براي روس ها 
گذاشته و بر انجام تمام و كمال موارد ذكر شده نيز به شدت تأكيد كرده است. 
به اين ترتيب در فاصله 1۰ روز تا آغاز المپيك ريو فدراسيون هاي جهاني بايد 
هرچه زودتر تکليف المپيکي هاي روسيه را مشخص كنند. اين در حالي كه 
فدراسيون جهاني دووميداني پيش از اين همه نمايندگان روس را از حضور 
در ريو محروم كرده است. يوليا استپانوا دووميداني كار زن روسيه كه نقش 
مهمي در فاش شدن پرونده دوپينگ سيستماتيك اين كشور داشته نيز با 
توجه به سابقه دوپينگ و با در نظر گرفتن شروط جديد IOC شانس حضور 

در المپيك 2۰1۶ را از دست داد. 
  ناراحتي آژانس مبارزه با دوپينگ

در اين بين وادا از رأي صادر شده براي روس��يه و حضور اين كشور در 
المپيك 2۰1۶ ابراز نارضايتي كرد. ديويد هومن دبيركل آژانس جهاني 
مبارزه با دوپينگ با نااميدي از تصميم IOC انتق��اد كرد: »اين رأي 
كميته بين المللي المپيك نااميدكننده بود. اين رأي نشان دهنده اين 
حقيقت اس��ت كه تلاش هاي تيم تحقيق كننده به رياست مك لارن 
بي فايده بوده اس��ت. در گزارش��ي كه مك لارن به كميته بين المللي 
المپيك درباره مسئله دوپينگ روس��يه در المپيك زمستاني 2۰14 
سوچي ارائه داد تمام مدارک لازم براي محروميت روسيه موجود بود. 
اين كميته برخلاف منشور آژانس جهاني مبارزه با دوپينگ رأي صادر 

كرد زيرا به نوعي حمايت از دوپينگ در ورزش به شمار مي آيد.«
  فرصت دوباره

رئيس آلماني كميته بين المللي المپيك از مس��ئولان ورزش روسيه 
خواست تا از فرصت داده شده به آنها استفاده كرده و پاكي ورزشکاران 
خود را ثابت كنند. توماس باخ اظهار داشت: »ورزش روسيه اين شانس 
را دارد تا ضمن اثبات پاكي خود به الگويي براي ديگران تبديل شود. 
تمام ورزشکاران روسيه بايد مس��ئوليت خود برابر سيستم دوپينگ 
كشورشان را بپذيرند و آنهايي كه پاک هستند، مي توانند صداقت خود 
را در المپيك به همه ثابت كنند و الگو شوند. ورزشکاران روسي زماني 
مي توانند الگويي براي ديگران و نسل آينده شوند كه پاكي و صداقت 

خود را نشان دهند.«
  زنگ خطر

اجازه حض��ور كاروان روس��يه در المپيك هم نتوانس��ت رضايت كامل 
مسئولان ورزش اين كشور را جلب كند. در شرايطي كه روس ها انتظار 
داشتند پس از تلاش هاي زياد خود، هيچ ممنوعيتي براي آنها اعمال نشود 
كميته بين المللي المپيك ورزشکاران روسيه كه سابقه دوپينگ دارند را 
از المپيك محروم كرد. رأي صادر شده از سوي ويتالي موتکو وزير ورزش 
روسيه زنگ خطر خوانده شده اس��ت. وزير روس در گفت وگو با اسکاي 
نيوز از اين واقعيت تلخ صحبت كرد: »IOC حق ورزشکاري را در نظر 
گرفت و امکان شركت در المپيك را به ورزشکاران پاک داده است. آنها 
حق ورزشکاران را رعايت كردند و اين تنها تصميم براي خانواده  المپيك 
است. دوپينگ يك شيطان است و فقط مختص روسيه نيست. با كمك 
سازمان هاي بين المللي مي توانيم با مشکلات مقابله كنيم. اتهاماتي كه به 

تيم روسيه زدند، سخت بود و براي ما همان زنگ خطر خوبي بود.«
  تصميم آگاهانه

برخلاف نظر رسانه اي روس��يه رئيس كميته ملي المپيك اين كشور 
نظر ديگري دارد. الکساندر ژوكف، تصميم كميته بين المللي المپيك 
را آگاهانه خواند: »اين تصميم بس��يار آگاهانه ب��ود. نظرات مختلفي 
را ش��نيديم از جمله نظر وادا كه معتقد بود روس��يه بايد محروم شود. 
فشار رسانه هاي غربي بسيار زياد بود اما هيئت اجرايي IOC تصميم 
آگاهانه اي گرفت. قصد داريم سيس��تم ضددوپينگ را اصلاح كنيم تا 
مانعي براي پيشرفت كساني باشد كه مي خواهند با عدم صداقت و تقلب 

پيروز شوند. از كمك همکاران خارجي خود خشنود مي شويم.«

آغاز ليگ ش��انزدهم، به معناي آغ��از آرزوهايي 
جديد براي تيم هاي حاضر در سطح اول فوتبال 
كشور اس��ت. تيم هايي كه سال هاس��ت در اين 
سطح حضور دارند و براي عنوان و مقام هاي در 
خور توجه مي جنگند و تيم هايي كه به تازگي وارد 
اين عرصه شده و قصد خودنمايي دارند يا آنهايي 
كه به همان حضور آهس��ته و پيوسته در ليگ و 
ميانه هاي جدول رضايت دارند. ليگ ش��انزدهم 
روز گذش��ته به طور رس��مي آغاز ش��د و امروز ، 
پرونده هفته نخست آن با چهار ديدار باقيمانده 
بسته مي شود. ديدارهايي كه شايد هنوز نتوانند 
عيار تيم ها را مشخص كنند اما در نوع خود جذاب 

و ديدني خواهند بود. 
 پرسپوليس–  سايپا، 20:45

ليگ شانزدهم براي پرسپوليس، از مصاف امشب 
برابر سايپا آغاز مي شود. ديداري خارج از خانه برابر 
ياران فركي. كار برانکو امسال در ليگ شانزدهم به 
مراتب سخت تر از سال قبل است. بعد از اتفاقات 

فصل گذشته صعودي قابل توجه از رده پانزدهم 
جدول به جمع مدعيان و جامان��دن از قهرماني 
تنها با تفاض��ل گل، حالا همه انتظ��ار يك تيم 
مدع��ي را از پرس��پوليس دارند. حت��ي از اولين 
بازي. درحالي كه علاوه بر سختي و مشکلات به 
انتظارات بالا از اين تيم برمي گردد، حاشيه هاي 
اخير پرس��پوليس نيز دش��واري هايي براي مرد 
كروات نيمکت سرخپوش��ان به وجود آورده كه 
باوجود آن، كس��ب نتيجه از همان استارت كار، 
 به نظر آسان نمي آيد. انتقادهاي سفت و سخت 
از بازيکنان خارجي ك��ه به تازگي جذب اين تيم 
شده اند، رفت و برگشت عجيب و جنجالي طارمي، 
جدايي بازيکناني چون رضاييان يا درگيري هاي 
باش��گاه در خصوص كنعاني زاده با استقلال، زير 
سؤال رفتن قراردادهاي نجومي و مسائلي از اين 
دست،  از جمله حواشي پرسپوليس قبل از شروع 
ليگ جديد است كه مي تواند اين تيم را تحت تاثير 
قرار داده و اجازه ندهد ش��روعي پرقدرت داشته 

باشد. به خصوص برابر سايپايي كه هدايت آن را 
فركي به عهده دارد. مربي آرام و محجوب فوتبال 
ايران كه بعد از درگيري هايي كه با سپاهان داشت، 
 حالا پرقدرت تر از قبل با انگيزه هاي فراوان براي 
اثبات خود به ميدان مبارزه بازگشته، هرچند كه 
توانايي هاي فركي كه با كسب دو عنوان قهرماني 
با فولاد و س��پاهان،  ج��زو پرافتخار ترين مربيان 
فوتبال باشگاهي است، نيازي به اثبات ندارد اما 
بدون شك، دوئل پروفس��ور پرسپوليس و ياران 
فركي، ديداري جذاب و ديدني خواهد شد. البته 
اگر پرسپوليس به رسم چند سال اخير،  شروعي 

ضعيف و دور از انتظار نداشته باشد. 
  سپاهان – پديده، 20:30 

بازي امش��ب دو تيم س��پاهان و پدي��ده كه در 
اصفهان برگزار مي ش��ود نيز از جمله بازي هاي 
حساس و جذاب هفته اول ليگ شانزدهم است. 
ليگ براي سپاهان با سرمربي جديدش از امروز 
شروع مي شود و بايد ديد ويسي جوان مي تواند 

س��پاهان را احيا كند يا همانطور كه پيش بيني 
مي شود مانند بسياري از مربيان ديگر از حضورش 
در اين تيم پشيمان شده و دير يا زود راه خود را از 
زردپوشان جدا مي كند. ويسي در گام نخست بايد 
به مصاف پديده مشهد برود. تيمي كه برخلاف 
انتظار و با تمام مشکلاتي كه در زمينه هاي مالي و 
فني داشت، همچنان با رضا مهاجري به كار خود 
ادامه داده و اميدوار است ليگ شانزدهم را هم به 
مانند فصل گذشته آغاز كرده و به پايان برساند.  

  فولاد – ماشين سازي، ساعت 20:45
فولاد بع��د از آنکه با اس��کوچيچ هم نتوانس��ت 
به ناكامي هاي خود پايان ده��د، اين بار به يك 
گزينه داخلي و البته بومي روي آورد. س��عداوي 
ك��ه منتقد اصلي اس��کوچيچ بود، حالا س��کان 
هدايت تيمي را كه س��ال ها نفر دوم آن بود را به 
دس��ت گرفته به اميد اينکه فولاد را بار ديگر به 
روزهاي اوج گذش��ته بازگرداند. هر چند كه اين 
كار آساني نخواهد بود. نخستين ديدار فولاد در 
اهواز اما برابر تيمي پرستاره است كه هدايت آن 
را خطيبي به دست گرفته. رسول خطيبي يك 
بار ديگر توانست تيمي از تبريز را از دسته اول به 
ليگ برتر برساند تا ركوردي جالب توجه از خود 
بر جاي بگذارد. حالا او با نشس��تن روي نيمکت 
ماشين س��ازي تنها مربي تبريزي اس��ت كه در 
ليگ برتر هدايت س��ه تيم مطرح اين شهر را به 
عهده داشته. تيم پرستاره ماشين سازي امسال با 
اهداف بلند بالايي ليگ را شروع كرده اما بايد ديد 

مي تواند به هدفش برسد؟
  گسترش فولاد تبريز- پيكان 18:15

پيکان بعد بازگشت به ليگ برتر، براي فصل جديد 
به مجيد جلالي اعتماد كرد. مربي كه اگرچه لقب 
كامپيوتر فوتبال ايران را به خود اختصاص داده 
اما طي چند س��ال اخير در هيچ يك از تيم هايي 
كه حضور داشته،  موفقيتي كسب نکرده و بعد از 
فصلي نه چندان موفق با سايپا، حالا هدايت پيکان 
را به دست گرفته و اين بار براي نيل به موفقيت، 
 به بازيکنان سن و سال دار ليگ روي آورده است. 
مسئله اي كه با انتقادهاي فراوان مواجه شده است. 
جلالي در نخستين ديدار بايد به مصاف گسترش 
فولاد برود. تيمي كه براي سومين سال متوالي به 
همکاري خود با كمالوند ادامه داده و امسال نيز 
اهداف بلند بالايي را برنامه ريزي كرده كه حضور 
در بين مدعيان،  از جمله آن است كه البته بايد ديد 

توان دستيابي به آن را دارد يا نه. 
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 انتظاري كه از ليگ شانزدهم مي رود

سرانجام بعد از هفته ها تکاپو، ليگ شانزدهم استارت خورد. ليگي با حضور 
شانزده تيم با چهره هايي متفاوت از فصل گذش��ته كه هر يك با اهداف و 
برنامه هايي متفاوت اين رقابت ها را آغاز كرده اند. اهدافي چون قهرماني، 
 كسب سهميه رقابت هاي آسيايي، حفظ بقا و  حضور در ميانه هاي جدول كه 
هر يك نيازمند برنامه اي متفاوت است براي آنکه رنگ واقعيت به خود گرفته 
و به مرحله اجرا در آيد اما شايد مهم ترين مسئله اي كه تيم ها مي توانند در 
ليگ شانزدهم از خود به نمايش بگذارند، نمايشي متفاوت در زمينه هاي 
فني و اخلاقي است.  تلاش براي رسيدن به رتبه هاي بالاي جدول يا كسب 
قهرماني و سهميه اگرچه هدفگذاري بسياري از تيم هاست و جزو اولويت ها، 
اما آنچه كه مي تواند تيم هاي حاضر در سطح اول فوتبال كشور را براي نيل به 
هدف ياري رساند، توجه به مسائل اخلاقي است. مسئله مهمي كه در صورت 
اجرا، مي تواند تأثير بسزايي در پيشرفت فني تيم ها نيز داشته باشد و دست 
آخر آنها را به هدفي كه در ليگ شانزدهم دارند نزديك كند.  ليگ پانزدهم، 
 به رغم پستي و بلندي ها و حواشي بسيار،  درس هاي مفيد زيادي هم داشت 
كه مهم ترين آن قهرماني تيمي با دست خالي و البته تکيه بر مسائل اخلاقي 
بود كه ثابت كرد رعايت برخي اصول و قواعد مي تواند ضامن محقق شدن 
هدف هاي بزرگي چون قهرماني باشد. حتي با دست خالي. اگرچه اتفاقات 
ليگ پانزدهم باعث ايجاد تغييرات در فصل نقل و انتقالات نشد، اما با توجه 
به حواشي و جنجال هاي فصل نقل و انتقالات انتظار مي رود كه تيم ها در 
ليگ شانزدهم، اولويت هاي خود را براساس مسائل اخلاقي مشخص كنند 
تا ضمن كم شدن حواشي تأسف بار در فوتبال، فضاي لازم براي رشد فني 
بازيکنان و تيم ها نيز فراهم شود، چراكه بدون شك در فضاي سالم اخلاقي، 
 مسائل فني بهتر و بيشتر مي تواند نمود پيدا كرده و نتيجه بهتري نيز به 
دنبال دارد. مسئله اي كه البته طي سال هاي اخير توجه چنداني به آن نشده 
و انتظار مي رود در ليگ شانزدهم به شکلي متفاوت به آن نگاه شود تا شاهد 

ليگي پويا تر و سالم تر از فصول قبل باشيم. 
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به دنبال رفع ممنوع الخروجي ام هستم
يکي از مش��کلاتي كه همواره ورزشکاران 
ايراني با آن روبه رو هس��تند بحث پرداخت 
نکردن ماليات اس��ت. معمولاً اين موضوع 
بيشتر در بين فوتباليس��ت ها بود اما ديروز 
خبري منتشر ش��د كه گويا اين مشکل در 
همه رشته ها اپيدمي شده است. ملي پوش 
دونده كشورمان به خاطر عدم پرداخت ماليات، ممنوع الخروج شده 
است. قاسمي، مرد المپيکي دووميداني كشورمان با انتقاد از مسئولان 
باشگاه نفت گفت: »در آستانه المپيك ريو به جاي اينکه به فکر تمرين 
باشم در پي حل مشکل مالياتي هستم. باشگاه نفت ماليات سال ۸۹ من 
را پرداخت نکرده در حالي كه اين مبلغ از قراردادم كسر شده است. كسي 
هم جوابم را نمي دهد. مي ترسم براي اعزام به ريو هم ممنوع الخروج 

شوم. اين موضوع تمريناتم را تحت تأثير قرار داده است.«

سعيد احمديان

مي توانيم در المپيک شگفتي ساز شويم
محم��د بنا، س��رمربي تيم مل��ي درباره 
آخرين وضعيت ش��ش نماينده كشتي 
فرنگي اي��ران در رقابت ه��اي المپيك، 
گفت: »همگي از وضعيت روحي – بدني 
خوبي برخوردار هستند. از همه آنها راضي 
هس��تم و از مبارزه و نحوه كارشان لذت 
مي برم. همه سعي و تلاش��مان را مي كنيم تا بهترين نتايج را در 
المپيك رقم بزنيم. در هر وزن 2۰ كشتي گير گلچين دنيا وجود 
دارند. ما نيز نسبت به قابليت هاي حريفانمان آنها را آناليز مي كنيم 
و به دقت آنها را رصد خواهيم كرد. من شش دلاور دارم كه همه 
آنها شانس مدال هستند، ولي ش��انس مدال با رسيدن به مدال 
تفاوت دارد و بستگي به ش��رايط روحي – بدني دارد ولي معتقد 

هستم كه شانس بالايي براي خلق شگفتي داريم.«

ورزش صبحگاهي - مديريتي در پارک ملت 
 وزير بهداش��ت به همراه معاونانش خود را به پارک ملت رساندند تا با 
ورزش��ي ها ورزش كنند. فقر حركتي جامعه ايراني روز به روز ش��دت 
بيشتري پيدا مي كند و مس��ئولان وزارت ورزش براي مقابله با اين فقر 
تصميم به برگزاري يك جلسه ورزش همگاني كردند، آن هم با حضور 
دكتر سيدحسن هاش��مي. البته اين تمرين بيش��تر جنبه مديريتي و 
رسانه اي داشت و فرصت خوبي بود تا وزير بهداشت هم براي كاروان ايران 
در المپيك آرزوي موفقيت كند. با اين حال مقامات دو وزارت ورزش و 
بهداشت بايد به اين نکته توجه داش��ته باشند كه فقر حركتي و ورزش 

نکردن جامعه ايراني با چند دقيقه نرمش مديريتي حل نمي شود.

نوشاد عالميان، پينگ پنگ باز المپيکي ايران براي دومين بار حضور 
در بزرگ ترين آوردگاه ورزش دنيا را تجربه مي كند. عالميان كه 
در المپيك لندن هم عملکرد نسبتاً خوبي داشت حالا براي حضور 
در ريو از آمادگي بيشتري برخوردار است. او در اظهارنظري جالب 
مي گويد: »المپيك براي من مانند مسابقات ديگر است و استرس 
ندارم. فکر مي كنم نتايج خوبي بگيرم، البته بايد اعتراف كنم كه 

المپيك رويداد سختي است چون نفرات برتر جهان در آن حضور 
دارند،  اما من تمام سعي و تلاشم را مي كنم تا بدون استرس بتوانم 
كارم را انجام دهم. تجربه لندن حتماً در ريو به من كمك مي كند 
و من اين تجربه را در اختيار بقيه به خصوص برادرم گذاش��ته ام. 
اميدوارم بتوانم در ريو هم مثل لندن خوب كار كنم و نتايج خوبي 

به دست آورم.« 

بدون استرس به المپيک مي روم

استراليا به دهکده المپيک نمي رود
خبر ديگر از دهکده المپيك اينکه ورزش��کاران اس��تراليا بنا به 
تصميم سرپرست كاروان اين كش��ور در دهکده بازي ها استقرار 
پيدا نمي كنند. سرپرست كاروان ورزشي استراليا اعلام كرده تا 
زماني كه لوله كش��ي اتاق ها و همين طور تجهي��زات لازم برقرار 

نباشد در اين اتاق ها استقرار پيدا نمي كنند. 

اخلاقي المپيکي شد
بنا بر اعلام محمد بنا، س��رمربي تيم ملي، حبيب الله اخلاقي به 
عنوان ملي پوش وزن ۸۵ كيلوگرم  دوبنده تيم ملي را در مسابقات 
المپيك ريو به تن مي كن��د. محمد بنا از بي��ن رامين طاهري و 
اخلاقي، دومي را انتخاب كرد تا او ج��واز حضور در المپيك را به 

دست آورد. اخلاقي سابقه حضور در المپيك لندن را نيز دارد.

اتاق هاي المپيکي ها تحويل داده شد
در فاصله 11 روز باقيمانده به آغاز رقابت هاي المپيك 2۰1۶ ريو 
اتاق هاي ورزش��کاران ايران در دهکده بازي ها تحويل سرپرست 
كاروان كشورمان شد. اتاق هاي ورزشکاران ايران در بلوک شماره 2 
مجموعه شماره يك دهکده در سه طبقه ۶، 7 و ۸ قرار دارد. در اين 

بلوک ورزشکاران كشورهاي نروژ و فيليپين نيز ساكن هستند.

دومين پيروزي بسکتباليست هاي ايران در ويليام جونز
تيم ملي بسکتبال ايران در دومين ديدار خود در رقابت هاي جام ويليام 
جونز برابر نماينده امريکا به برتري رسيد. ملي پوشان كشورمان بعد از 
پيروزي برابر چين تايپه ديروز در دومين رقابت شان با نتيجه 7۰ بر ۵۹ 

حريف امريکايي خود را شکست دادند. 
------------------------------------------------------------
يک روز بعدازظهر مديرعامل پرسپوليس انتخاب مي شود!

نصرالله سجادي، معاون ورزش حرفه اي و قهرماني وزارت ورزش و جوانان 
پس از پايان جلسه هيئت مديره پرسپوليس در خصوص انتخاب مديرعامل 
اين باشگاه گفت: »درباره انتخاب مديرعامل هيچ صحبتي انجام نداديم. به 

زودي و در بعدازظهر يك روز مديرعامل باشگاه انتخاب مي شود.«
------------------------------------------------------------

پرواز المپيکي ها به برزيل
تيم ملي واليبال ايران ك��ه خود را براي ش��ركت در رقابت هاي المپيك ريو 
آماده مي كند، ديشب تهران را به مقصد ريو ترک كرد تا 1۰ روز قبل از شروع 
رقابت هاي المپيك در كشور برزيل حاضر باشد. تيم ملي واليبال به دعوت برزيل 
براي برگزاري ديدار دوستانه راهي اين كشور شده است. واليباليست هاي ايراني 

در ريو با آرژانتين، روسيه، لهستان، مصر و كوبا همگروه هستند. 
------------------------------------------------------------

تلاش وزارت ورزش براي رفع تبعيض از ورزش زنان 
رباب شهريان، معاون امور ورزش بانوان وزارت ورزش و جوانان با بيان 
اينکه تلاش وزارت ورزش بر رفع تبعيض بين ورزش زنان و مردان تأكيد 
دارد: »برنامه هاي كلي دولت و وزارت ورزش و جوانان بر رفع تبعيض 
بين ورزش زنان و مردان بوده كه در اين زمينه اقدامات خوبي نيز صورت 

گرفته و هدف ما مشاركت حداكثري بانوان جامعه در ورزش است.« 

دنياحيدري
گزارش

شيوا نوروزي

شميم رضوان

رونمايي از پرسپوليس پرفسور در دوئل با فركي
روز پاياني هفته نخست ليگ برتر

با تمرينات خوب كاملًا آماده ايم!
واليبال به عنوان تنها رشته  تيمي ايران در المپيك نگاه ها و اميدهاي زيادي 
را به سمت خود جلب كرده است. حضور موفق در رقابت هاي آسيايي، 
جهاني و انتخابي المپيك واليبال را جزو اميده��اي ايران قرار داده و 
ملي پوشان ايران هم اين مس��ئله را مي دانند و شايد به همين دليل 
باشد كه محمد موسوي مي گويد: »خوشحالم كه به مرحله فينال ليگ 
جهاني نرفتيم و فرصت ريکاوري، تمرين و آماده  شدن براي المپيك را 
پيدا كرديم.« ملي پوش واليبال ايران ادامه مي دهد: »سه هفته تمرين خوب را پشت 
سر گذاشتيم و بازيکنان انگيزه زيادي دارند. در جريان بازي هاي ليگ جهاني اعتماد به 
نفس مان را تا حدودي از دست داديم اما حالا شرايط كاملاً متفاوت است و با شركت 
در اردوي برزيل به آمادگي ايده آل مي رسيم.« موسوي با اشاره به حريفان تيم ملي در 
مرحله اول رقابت هاي المپيك افزود: »آرژانتين حريف اول ما در المپيك است و من 
فکر مي  كنم مي توانيم اين تيم را خيلي راحت تر از تهران شکست دهيم، البته بايد 
حواسمان باشد كه تحت تأثير شرايط حاكم بر مسابقات قرار نگيريم و بتوانيم كار 
خودمان را انجام دهيم. نبايد اسير احساسات شويم تا بتوانيم مقابل حريفان آنطور كه 

بايد و شايد ظاهر شويم و نتيجه لازم را كسب كنيم.«

ماساژور و روانشناس ندادند!
بدون ترديد زهرا نعمتي، بانوي كماندار ايران برجسته ترين چهره كاروان ورزشي 

ايران در المپيك 2۰1۶ ريو است. بانوي معلولي كه بعد از درخشش در پارالمپيك 
و پاراآسيايي حالا جور ورزشکاران سالم تيروكمان را هم كشيده و مي خواهد در 

ريو همگام با رقباي سالم در رقابتي سخت براي ايران افتخارآفريني كند، 
البته همه مي دانيم كه كار نعمتي بس��يار سخت است، اما نکته جالب 

اين است كه او نيز با كمبودهايي در راه آماده سازي روبه رو بوده است، 
كمبودهايي كه خودش در خصوص آنها اينگونه مي گويد: »با وجود 
اينکه از چند ماه قبل درخواست روانشناس و ماساژور كرده بوديم، 
اما تا به امروز هيچ كاري در اين زمينه صورت نگرفته است. بايد اين 
كار پيش از اين و در فاصله چند ماه به آغاز المپيك انجام مي ش��د، 
الان ديگر فايده اي ندارد، حضور اين افراد زماني تأثيرگذار بود كه در 
كنار تيم حضور داشتند و در تمرينات بودند اما امروز ديگر خيلي دير 
است.« پرچمدار كاروان ايران با اشاره به اينکه تلاشش را براي كسب 
بهترين نتيجه انجام مي دهد، اف��زود: »اينکه چه نتيجه اي بگيرم 

بستگي به شرايط روحي و رواني من در روز مسابقه دارد.«

فريدونحسن
المپيك


